

Title (en)  
EARLY LEARNING DEVICE.

Title (de)  
FRÜHES LEHRSPIELZEUG.

Title (fr)  
DISPOSITIF D'ENSEIGNEMENT PRECOCE.

Publication  
**EP 0095493 A1 19831207 (EN)**

Application  
**EP 83900199 A 19821207**

Priority  
GB 8136887 A 19811208

Abstract (en)  
[origin: WO8302188A1] Didactic equipment comprises a soft toy (1) provided with voicing means (2), printed text (4) with bar codes associated with at least some of the textual matter, a manually controlled reader (5) for extracting information from the bar codes and electronic processing means (3) to make the voicing means in the toy articulate on the basis of the information extracted when the reader has been passed over one of the bar codes.

Abstract (fr)  
Un matériel didactique comprend un jouet mou ou en peluche (1) pourvu d'un organe vocal (2), d'un texte imprimé (4) avec des codes à barres associés avec au moins une partie du texte, un lecteur commandé manuellement (5) pour extraire des informations des codes à barres et un dispositif de traitement électronique (3) pour faire parler les organes vocaux dans le jouet d'après les informations extraites lorsque l'on a fait passer le lecteur sur l'un des codes à barres.

IPC 1-7  
**C09B 5/06; C09B 17/00; C09B 11/00**

IPC 8 full level  
**G09B 5/06 (2006.01); G09B 11/00 (2006.01); G09B 17/00 (2006.01); A63F 9/24 (2006.01)**

CPC (source: EP)  
**G09B 5/062 (2013.01); G09B 11/00 (2013.01); G09B 17/006 (2013.01); A63F 2009/242 (2013.01); A63F 2009/2476 (2013.01)**

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE FR GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**WO 8302188 A1 19830623; EP 0095493 A1 19831207**

DOCDB simple family (application)  
**GB 8200344 W 19821207; EP 83900199 A 19821207**